AT&T said Wednesday it plans a major expansion of its wireless network during the 2008 calendar year, including the deployment of third-generation (3G) wireless broadband service to more than 80 additional cities in the United States through the course of the year.

The news comes just months before Apple is expected to take the wraps off its second generation iPhone , which, unlike the existing version, is expected to make broad use of 3G wireless technology. The current version of the touch-screen handset only functions on slower, 2.5G networks like AT&T's Edge.

The planned expansion is expected to deliver 3G services to nearly 350 leading U.S. markets by the end of 2008, AT&T said in a statement, including all of the top 100 U.S. cities. The 3G initiative will also include the roll out of more than 1,500 additional cell towers nationwide. 

"With these aggressive initiatives, we're expanding the scope and the speed of our 3G capabilities, connecting people with their world and enabling more customers to do more with their wireless devices, wherever they may be," said AT&T Wireless chief executive Ralph de la Vega. "We're also planning for the future by establishing a clear path to a 4G network that will meet the needs of our customers for years to come."

В среду компания AT&T заявила о планах расширения своей беспроводной сети в 2008 году, включающих предоставление в течение года сервиса широкополосного доступа третьего поколения (3G) дополнительно более чем в 80 городах США.
Эта новость появилась лишь месяцем раньше, чем, как ожидается, Apple представит iPhone второго поколения, который, в отличие от нынешней версии, будет широко использовать технологию беспроводной связи 3G. Текущая версия, напомним, поддерживает лишь более медленный стандарт 2.5G, такой, как например, AT&T Edge.
В соответствии с планами расширения, утверждает AT&T, связь в стандарте 3G станет доступной более чем в 350 крупнейших районах потребления, включая 100 крупнейших городов США. Эта инициатива также подразумевает развертывание более чем 1500 базовых станций по всей территории США.
«Этим агрессивным решением мы увеличим охват и скорость наших 3G мощностей, соединяющих людей с миром и позволяющих все большему числу потребителей увеличить возможности их беспроводных устройств, где бы они не находились», - сказал генеральный директор AT&T Wireless Ральф де Вега. «Этим решением мы также закладываем четкий путь к сетям 4G, которые будут удовлетворять будущие потребности наших потребителей».
